
 

 

                                  VÝROČNÍ  ČLENSKÁ  SCHŮZE  V  ZOO  OSTRAVA 

 
   Začíná  na   listopadový  den  poměrně  pěkné   slunečné   ráno  a  před  Ostravskou  Zoo  se  postupně   schází  
skupina  návštěvníků.  Přítomnému  pozorovateli, by  bylo  hned  jasné, že  všichni  mají  jedno  společné  téma- 
chov  bažantů.  Tak dne 10. 11. 2012  začíná  první  výroční  členská  schůze  občanského  sdružení  WPA  CZ-SK. 
V   pořadí   sice   již   druhou   schůzí, přičemž   ta   první   v   letošním   roce   v   Nehvizdech   u   Prahy, byla   schůzí  
ustavující  toto  občanské  sdružení. 

  Po  deváté  hodině, kdy  se  otevřel  vstup  do  Zoo, se všichni  přítomní  členové  odebrali  do  přednáškového  
sálu, který  nám  byl   laskavě  zapůjčen  za  tímto  účelem.  Účast  byla  velmi  vysoká, žel  nemohli  se  účastnit  
naši  slovenští  přátelé  z  důvodů  zdravotních  a  rodinných. 

  Zahájení   a   přivítání   přítomných   se   ujal   předseda   WPA   CZ-SK   pan   ing.   Jiří   Mrnka.   Seznámil   nás   s  
jednotlivými   body   programu   a   přivítal  mezi   námi   čestného   člena   pana  Mgr.   Jiřího   Nováka   vedoucího  
zoologického   oddělení   ZOO   Ostrava.   Po podepsání   prezenční   listiny   začal   první   bod   programu, a sice 
prezentace   webových   stránek   našeho   sdružení   moderovaná   jeho   spolutvůrcem   a   naším   nejmladším  
členem  Martinem  Velesem  juniorem.  Všichni  tak  byli  seznámeni  s  celým  menu  těchto  stránek  a  zároveň  
požádáni  o  případnou  spolupráci  ať  již  v  textové  nebo  obrazové  části.  Po  zodpovězení  případných  dotazů  
byla  tato  prezentace  odměněna  potleskem  přítomných. 

  Dále  následovala  přednáška  pana  Tomáše  Najera  z jeho  stáže  ve  Vietnamu.  Velmi  zajímavě  a  zasvěceně  
hovořil  o  problematice  chovu  a  výskytu  bažantů  v těchto  oblastech.  Své  postřehy  a  zážitky  doplnil  o  velmi  
pěkné  fotografie  a  videoprojekci  z jednotlivých  míst.  Jistě  by  stálo  za  to,  aby  on  sám  napsal  nějaký  článek.  
Věřím, že  pro  ty, kteří  se  touto  problematikou  zabývají, by  to  bylo  pěkné  a  poučné  čtení.   

  Informace  o  podepsání  přístupové  smlouvy  k WPA  nám  předal  předseda  pan  ing.  Jiří  Mrnka, bez  jehož  
přičinění   a   trpělivosti   by   vše   bylo   jen   nadále   nesplněným   přáním.   Za   to   mu   patří   velké   poděkování.  
Podrobné   informace   lze   najít   v jeho   článku   na   našem   webu v rubrice historie.   Dále   nás   seznámil  
s pilotním   projektem   záchrany   bažanta   Edwardsova.   O   této   problematice   najdete   informace   v rubrice 
projekty.   Na   toto   téma   se   také   diskutovalo.   Jen   pro   zajímavost   evropskou   plemennou   knihu   bažanta  
Edwardsova  má   pražská   zoologická   zahrada, a i   to   je  myslím   výzvou   pro   všechny   chovatele. Také   zde  
zazněl  zajímavý  projekt  chovu  a  křížení  bažantů  Edwardsova  a  vietnamského. 

  Dalším   projektem, který   následuje,   je   chov   čistokrevného   zlatého   bažanta, známý   jako   série   5000.  
S tímto  nás  seznámil  pan  Adam  Bura.  Osobně  si  myslím, že  oba  projekty  získají  na  hodnotě, až  se  s nimi 
seznámí   širší   chovatelská   veřejnost, ale   to   je   ještě   velký   kus   práce.   Zajímavým   tématem   byl   postoj  
veřejnosti  k slovnímu  obratu chov  zvířat  v zajetí, přičemž  slovo  zajetí  evokuje  u  některých  lidí  negativní  
postoje. Mgr. Jiří  Novák  upřednostňoval  obrat  chov v lidské  péči.  Mně  osobně  by  se  tam    zamlouvalo  i  
v chovatelské  péči u  některých  druhů  i  v záchranné  péči ,neboť    to  vystihuje  účel  a  úsilí  proč  se  tak  děje. 



 

 

  Pan  Miloslav  Stehlík  pohovořil  o  návštěvě  holandských  a  belgických  chovatelů, upozornil  na  objednávky  
kroužků   na   příští   rok   a   seznámil   nás   s plánem  návštěvy   parku  Walsrode   taktéž   v příštím   roce.   Rovněž  
jemu je  třeba  poděkovat  za  velký  kus  odvedené práce, který  věnuje  ve  svém  volném  čase  nám  všem, ať  
už  organizací  jednotlivých  setkání, nebo  svými  články.  Mimochodem  i  jeho  videa  na  našem  webu  se  jen  
tak někde nevidí. 

 Na  závěr  proběhla  diskuze  ke  všem  tématům  a  samozřejmě   i  k něčemu  navíc.  Bylo  vidět, že  se  setkali  
lidé, jejichž   rozhled, znalosti   a   zájem   jsou   dobrou   zárukou   pro   dobré   fungování   tohoto   občanského  
sdružení   WPA CZ-SK  a  veškeré  dění  nebude  jen    na  vedení  v čele  s panem  ing.  Jiřím  Mrnkou, kterému  se 
sluší  ještě  jednou  poděkovat. 

  Po  ukončení   této  schůze  se  nás  ujal  Mgr.   Jiří  Novák  a  provedl  nás  po  ostravské  zoo  se  zaměřením  na  
hrabavé.  Jeho  výklad, zajímavé  informace  a  prostředí  ve  kterém  jsme  mohli  být, včetně  zázemí  veřejnosti  
uzavřené, svědčilo   o tom, že   on   a   jeho   tým   lidí   mají   svou   práci   velice   rádi, a   že   svými   znalostmi   a  
zkušenostmi   jsou   odborníky   na   pravém   místě.   Také   panu   Mgr.   Jiřímu   Novákovi   chci   touto   cestou    
poděkovat. 

  A  jako  všechno  má  svůj  konec  i  naše  setkání  se  blížilo  ke  konci.  Konci  dnešního  dne, ale  i  začátku  nové  
cesty WPA CZ-SK.   Přejme   si, aby ta cesta, na   které   je   ještě   hodně   práce   a   snažení, byla   tak   slunná   a  
příjemná, jako byl  den  strávený  v ostravské  ZOO. 

 

                                                                                                                                  Martin Veles st. 

 

 

 

 


